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Geachte heer Remkes, heer Koolmees, 

Momenteel spreekt u over een nieuw regeerakkoord. Graag brengen wij hiervoor een aantal 
urgente punten onder uw aandacht. 

Toekomst van ons Onderwijs 
In 2020 heeft een brede coalitie aan onderwijspartijen voorstellen gedaan voor groot onderhoud 
aan het onderwijs. Met een gezamenlijke en eensgezinde visie op het onderwijs in 2030 willen de 
organisaties het onderwijs structureel verbeteren. De voorstellen zijn bij publicatie onder meer 
aan de Tweede Kamer en politieke partijen aangeboden.  

Prioriteiten VO-raad 
Verdiepend en aanvullend hierop brengt de VO-raad graag nog de volgende punten onder uw 
aandacht, waarbij het creëren van kansengelijkheid voor leerlingen centraal staat.  

Structurele investeringen 
De coronapandemie zal nog een lange nasleep kennen. Om achterstanden die tijdens de 
pandemie zijn opgelopen weg te werken, heeft het kabinet incidenteel geld beschikbaar gesteld 
met het Nationaal Programma Onderwijs (NPO).  

Daarnaast zijn structurele investeringen noodzakelijk en urgent. Wij onderschrijven het advies 
van de Onderwijsraad van afgelopen juni (Advies Nationaal Programma Onderwijs): structurele en 
ruime investeringen zijn cruciaal voor duurzame onderwijsverbetering.  

Inhoudelijke investeringen 
Samen met andere maatschappelijke partners in het voortgezet onderwijs hebben wij de lange-
termijndoelen uit ‘De Toekomst van ons Onderwijs’ omgezet in speerpunten en investeringen 
voor het voortgezet onderwijs voor de komende periode. Het gaat dan om investeringen in 
kansengelijkheid (500 miljoen), kwaliteit van onderwijs (500 miljoen) en het vergroten van het 
innovatief vermogen, waaronder digitale geletterdheid (150 miljoen). Graag verwijs ik u naar de 
bijlage.  

Randvoorwaardelijke investeringen 
Daarnaast zijn investeringen in randvoorwaarden noodzakelijk, specifiek in huisvesting. 
Onderzoeken hebben aangetoond dat veel schoolgebouwen in Nederland aan vernieuwing toe 
zijn. In de coronapandemie is ook onder andere de noodzaak van goede ventilatie hoog op de 
agenda gekomen.  



 

 

Het recente IBO-rapport “Een vak apart. Een toekomstbestendig onderwijshuisvestingstelsel” onderstreept 
de noodzaak tot vernieuwing. Dit rapport geeft een goede schets van de zorgwekkende staat van 
veel schoolgebouwen waarin onze leerlingen les krijgen.  

Wij zien hierin - samen met andere onderwijsorganisaties - erkenning en daarmee een belangrijke 
stap naar een gezonde, passende en duurzame leer- en werkomgeving voor alle leerlingen en 
leraren. 

De aanbeveling van het IBO-rapport, om de basis op orde te brengen en de verouderde voorraad 
aan te pakken met een financiële impuls, willen wij met deze brief stevig onderstrepen. In het 
rapport wordt gesproken over een investering van 730 miljoen per jaar.  

Ten slotte 
Graag wijs ik u er in afsluiting op dat, als het gaat om ideeën die leven rondom het aanpassen van 
de wijze van financiering, in het voortgezet onderwijs sprake is van lage overheadskosten1. 
Onderwijsinstellingen werken structureel aan het aanbieden van het beste onderwijs aan onze 
leerlingen, op een doelmatige wijze.    

Uiteraard lichten wij bovenstaande graag in een gesprek nader toe.  

Met vriendelijke groet, 

 

Paul Rosenmöller  

Voorzitter 

 

 

 
1 Benchmark ‘overhead in het vo 2016-2017’ op www.vo-raad.nl  

http://www.vo-raad.nl/

